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BEANTWOORDING ALGEMENE BESCHOUWINGEN 
 
 
Voorzitter, leden van de raad, 
 
 
Financieel beleid 
In meerderheid is uw raad zeer te spreken over de presentatie van deze perspectiefnota. Geen 
conceptbegroting, maar een richtinggevend document om uw raad uit te dagen heldere, beleids-
inhoudelijke en financiële kaders aan te geven om te komen tot een meerjarenbegroting  2014-
2017, een meerjarenbegroting die we vooral 'smart' willen formuleren op de cruciale thema's 
van deze tijd, te weten: Wonen, Zorg en Werk. 
 
De algemene uitgangspunten over de reservepositie en de sluitende begroting in 2014 en 2015 
worden in meerderheid door uw raad gedeeld. Over de jaren 2016 en 2017 spreekt u zich niet 
eenduidig uit. Het college geeft voor die twee jaren aan, gelet op de grote onzekerheid, de mo-
gelijke maatschappelijke effecten, de komende verkiezingen en een nieuwe coalitie met wellicht 
andere accenten, dat het niet goed is nu te gaan voor een sluitende begroting ook voor die ja-
ren. 
Acht u het voorstel van het college voor de jaren 2016 en 2017 verantwoord of bent u van me-
ning dat nu reeds maatregelen getroffen moeten worden om ook 2016 en 2017 structureel slui-
tend te maken? Als u wel wilt dat de meerjarenbegroting ook structureel sluitend is voor 2016 
en 2017, vragen wij u ook hierbij de dekking voor aan te geven.  
Opgemerkt dient te worden dat mogelijke maatregelen in 2016 en 2017, zoals bijvoorbeeld het 
stopzetten van de subsidie dans- en muziekonderwijs in 2017 reeds in de jaren daarvoor al om 
aanloopmaatregelen vragen. 
  
Dat de fractie AB anders denkt over het gevoerde financiële beleid is bekend. Voortdurend geeft 
AB aan dat de reservepositie verbeterd moet worden. Maar bij de beantwoording van de hoe-
vraag blijft het opvallend stil in de AB-hoek. De fractie AB stelt dat de tijd van de kaasschaafme-
thode voorbij is. Die mening hadden wij enkele jaren geleden al, vandaar ook dat toen de kern-
takendiscussie werd gevoerd en de Visie Oisterwijk 2030 werd geformuleerd. 
 
Reserves zijn nodig om in slechte tijden als buffer te worden ingezet. Maar het weerstandsver-
mogen en daarmee het niveau van de reserves moet wel verantwoord en op orde zijn. Dat is 
ook nog steeds het uitgangspunt van het college en gelukkig is dat ook nog steeds het geval in 
Oisterwijk. Duurzaam financieel beleid in een gemeente houdt niet in het gemeentelijk spaar-
varken met geld van onze inwoners vet te mesten, alleen omdat het vet moet zijn. Het gaat 
immers om maatschappelijk geld dat zo goed mogelijk moet worden ingezet voor onze samen-
leving. 
 
AB stelt dat de problemen bij Den Boogaard opgelost kunnen worden met een afschrijving van 
investeringen van maatschappelijk nut. Dit is geen optie, omdat investeringen gedaan in cul-
tuurcentra niet aangemerkt kunnen worden als investering van maatschappelijk nut, maar van 
economisch nut. 
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Wellicht is AB vergeten dat in 2006 de erfenis van een coalitie waarin AB zitting had, een per-
spectief was met veel grotere financiële tekorten; de begroting was niet structureel op orde en 
de tekorten waren alleen op te lossen door boventrendmatige OZB-verhogingen. In die tijd wer-
den risico’s nog nauwelijks in kaart gebracht en was het weerstandsvermogen geen onderwerp 
tijdens de debatten. Vanaf die tijd is er hard aan gewerkt alle lucht uit de begrotingen te halen, 
allerlei reserves te saneren en de Algemene Reserve te hanteren als de unieke buffer in het fi-
nanciële beleid. En het is goed dat dit beleid zo gevoerd is, want in die tijd was er nog geen 
sprake van een economische crisis. Een crisis waarvan we nu ervaren hoe langdurig die is en 
hoe zeer hiermee rekening moet worden gehouden in het financiële beleid. 
En toch is sinds die tijd de onderwijshuisvesting geheel op orde gebracht, gaat KVL echt ontwik-
keld worden, wordt er een inhaalslag gemaakt in de openbare ruimte en is, met alle ingecalcu-
leerde risico’s, het weerstandsvermogen nog steeds op orde. Hoezo niets gedaan aan de exploi-
tatie? 
 
VVV 
De fractie VVD stelde een vraag over de mogelijke toekomstige positie van de VVV. 
Op dit moment is er nog sprake van een volwaardige VVV-winkel. Steeds minder toeristen ma-
ken bij hun oriëntatie op een bezoek aan of verblijf in Oisterwijk gebruik van een dergelijke 
voorziening. Nieuwe media spelen in deze tijd een belangrijke en snelle rol om de vrager van 
informatie te voorzien. 
Het college vraagt zich dan ook af of datgene wat overblijft niet beter ingevuld kan worden door 
verspreid liggende VVV-agentschappen bij belangrijke toeristische bedrijven en voorzieningen. 
Hiermee wordt de rol van de VVV anders. Aansluiting bij de Regio-VVV blijft noodzakelijk voor 
het voorzien van die agentschappen van informatie, maar ook voor een goede back-office en het 
verzorgen van de website en de regiomarketing.  
 
Oisterwijk Schoon en Groen 
N.a.v. opmerking van AB over overschot op groenbudget 2012 het volgende. 
Al bij de beantwoording van de commissievragen bij de Jaarrekening 2012 is aangegeven dat de 
afgesproken plannen in het kader van Schoon en Groen voor dat jaar uitgevoerd zijn ruim bin-
nen het toegekende budget van € 300.000,-. In de jaren 2013 en 2014 krijgt dit project een 
vervolg. 
Vanuit de inbreng van diverse fracties kwam een zorg naar voren over de verwachte effectiviteit 
van participatie van burgers. 
Eind dit jaar zullen we het project "De Tuinen van Oisterwijk" evalueren. Hierin worden zowel de 
financiële effecten als de mate van participatie van burgers binnen het project 'Schoon en 
Groen' in kaart gebracht. Zo hopen we ook een beeld te krijgen van de maatschappelijke waar-
de van burgerparticipatie.  
 
Een andere rol van de gemeente, een nieuw perspectief 
Het college is blij met de raadsbrede steun voor het project Oisterwijk aan Z!  Dit biedt het per-
spectief voor het benutten van de kracht van de samenleving waarbij de gemeente samenwerkt 
met inwoners en van initiatieven uit die samenleving. Van een rol als toekijker zoals het CDA 
vreest is geen sprake. We herkennen ons in de oproep van PrO om meer de innovatieve kracht 
op te zoeken in plaats van maatschappelijke innovatie bestuurlijk te gaan regelen. Het college is 
hier volop mee aan de gang en vindt het jammer als de PPN een andere indruk wekt. Het CDA 
wijst erop dat er grenzen zijn aan het beroep op zelfredzaamheid en mantelzorgers. Net als de 
fractieleden van PrO staat ook het college niet te trappelen om buren te vragen onze billen te 
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vegen. Laat het u duidelijk zijn dat we veel begrip hebben voor deze kritische kanttekeningen. 
Het laat onverlet dat hervorming van de zorg en ondersteuning hard nodig is. 
 
Sociale Bezuinigingen 
De rijksbezuinigingen maken dat de gemeente de tering naar de nering zal moeten zetten zoals 
PGB dat letterlijk zegt. De noodzaak om te bezuinigen om de financiële huishouding op orde te 
houden, voelen alle partijen. Het college wil benadrukken dat de bezuinigingen het gevolg zijn 
van rijksbeleid. Deze bezuinigingen staan los van  bezuinigingen die gekoppeld zijn aan de de-
centralisaties in het sociale domein. De decentralisaties willen we budgetneutraal uitvoeren. 
  
De noodzakelijke bezuinigingen raken hard de beleidsterreinen sociale zaken, sport en cultuur 
waar traditioneel beleidsvrijheid is. En dat terwijl juist in tijden van crisis er in het sociale do-
mein extra vraag is naar ondersteuning. Denk maar aan de sterk groeiende werkeloosheid en 
een groter beroep op de schuldhulpverlening. Dit leidt tot groeiende uitgaven waarvoor  nieuwe 
middelen ontbreken.  
 
Decentralisaties 
We voelen ons sterk gesteund door de oproep van de fractie PrO om vooral anders en slimmer 
te werken. Tot nu toe hebben we door anders en slimmer te werken goede zorg en ondersteu-
ning voor kwetsbare mensen kunnen organiseren zonder dat dit heeft geleid tot budgetover-
schrijdingen.  
De jaren 2011 en 2012 toonden zelfs overschotten op het sociale programma!  
Dit  versterkt het vertrouwen dat we ook in staat moeten zijn de drie decentralisaties binnen de 
beschikbare budgetten uit te voeren. Jazeker, de risico's zijn groot en we verwachten nog een 
stevige discussie met u over de mate van zelfredzaamheid, compensatie en eigen bijdragen. In 
deze zin waarderen we de kanttekeningen en vragen die de fracties AB en CDA in dit verband 
maken. 
 
Bij alle partijen proeft het college de wens dat de zorg en ondersteuning voor iedereen toegan-
kelijk moet zijn. Als we uitgaan van een basiskwaliteit van de zorg dan roept deze wens span-
ning op met de gewenste budgetneutrale uitvoering. Het college is daarom blij dat een meer-
derheid in de raad de discussie wil aangaan over inkomensafhankelijke eigen bijdragen. Gelet op 
de discussie naar aanleiding van het regeerakkoord begrijpen we dat VVD hier enige moeite mee 
heeft. 
 
Voor 2014 wil het college hierover besluitvorming voorbereiden. Wij willen hierbij nadrukkelijk 
ook kijken naar de andere en slimme aanpak die Tilburg heeft ontwikkeld. Tilburg heeft een 
systeem van dienstenvouchers dat goed werkt. Tilburg noemt dit 'totaal persoonlijke dienstver-
lening aan huis', een koppeling van huishoudelijke hulp, klussendienst en persoonlijke verzor-
ging. We denken op deze manier toch recht te doen aan het compensatiebeginsel. 
 
De fractie PGB heeft ons gevraagd de raad goed in stelling te brengen voor de besluitvorming 
over de vernieuwingen in het sociale domein. Dat zijn we zeker van plan. Uitgangspunt is hierbij 
het raadsvoorstel voor de uitvoering van de speerpunten uit de nota ‘vertrouwen en verbinden’ 
(raadsvoorstel 12/12, 27 september 2012). De vraag van onze inwoners en de noodzaak om de 
kosten te beheersen staan hierbij centraal.  
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Met de PGB vinden wij het nodig dat de raad meer in stelling komt. Graag geef ik de raad in 
overweging een raadswerkgroep te formeren naar analogie met de raadswerkgroep voor KVL. 
Zo helpen wij elkaar om de raad bij het proces te betrekken. 
 
Discussie over basisvoorzieningen en subsidies is nodig 
De VVD benadrukt  het belang van een goede discussie over de basisvoorzieningen en mist 
daarvoor de diepgang in de perspectiefnota. Graag is het college bereid hierop nader in te gaan. 
Wij zijn uitgegaan van de uitkomst  van het traject 'beter kiezen', de kerntakendiscussie en de 
Visie Oisterwijk 2030. De rol van de gemeente verandert in snel tempo van 'zorgen voor ande-
ren', 'naar zorgen door anderen'. Met dit nieuwe perspectief voor ogen willen wij de discussie 
over de basisvoorzieningen gaan voeren.  
 
Voor alle fracties zijn de basisvoorzieningen een knop waaraan zij willen draaien om de tekorten 
in de meerjarenbegroting voor 2016 en 2017 te dekken.  
 
De algemene beschouwingen maken duidelijk dat partijen daar heel wisselend over denken. AB 
legt de relatie met het ecologisch onderhoud en wacht voorstellen van het college af. PrO onder-
scheidt basisvoorzieningen en voorzieningen zonder duidelijk te maken wat het onderscheidende 
criterium hiervoor is.  PGB heeft de indruk dat het college voorzieningen wil opofferen aan nieu-
we sociale taken en vraagt om opheldering. Met stelligheid kan ik namens het college zeggen 
dat deze indruk van PGB onjuist is.  
 
In de nieuwe cultuurvisie 'van blijvende waarde' en in de nieuwe kadernota 'sport en bewegen' 
hebben we de veranderende rol van de gemeente geschetst en uitgewerkt in beleid. Ook hebben 
we daarbij een voorzet gegeven voor wat dit betekent voor de cultuur- en sportvoorzieningen en 
de hieraan gerelateerde subsidies. Grofweg gezegd, subsidiëren we de noodzakelijke infrastruc-
tuur en voorzieningen en bouwen we de subsidies op deelname  en programma's af. Wij denken 
zo een nieuwe balans te bereiken tussen op onderlinge solidariteit gebaseerde collectiviteit en 
zelfredzaamheid en eigen verantwoordelijkheid.  
 
Wat het Staalbergven betreft, trekt PGB voorbarig de conclusie dat het college van mening zou 
zijn veranderd over de recreatieve en toeristische waarde van het bad. Het college kondigt wel 
een discussie aan over een ander karakter van deze zwemvoorziening. 
 
Wij willen onze rol in het beschikbaar stellen van hogere subsidiebedragen aan zakelijke instel-
lingen verder professionaliseren en beraden ons op de beste vorm. Dat kan zijn via inkoop, aan-
besteding of subsidies. We gaan daarbij sturen op resultaten en op kwaliteit. Betrokkenheid van 
cliënten en hun tevredenheid zijn daarbij voor ons belangrijke criteria. 
 
Onderwijs 
De onderwijshuisvesting is goed op orde. In Moergestel daalt het aantal geboorten sterker dan 
verwacht. Dit leidt tot meer leegstand dan verwacht. In dit licht vinden wij – los van de bezuini-
gingen -  een discussie over een eventuele huisvesting van de Bienekebolders in de nieuwe bre-
de school nodig. 
Diversiteit in het aanbod van onderwijsvoorzieningen vinden wij vanuit het oogpunt van keuze-
vrijheid in het onderwijs belangrijk. Wij zijn er niet op uit  om door scholen samen te voegen 
een impuls te geven aan het brede school concept. Het brede school concept is voortdurend in 
ontwikkeling. 
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Innovatiefonds 
CDA, PGB en VVD verwachten dat het innovatiefonds na 2015 minder nodig is. PrO is overtuigd 
van het tegendeel. Het college is er vooralsnog niet van overtuigd dat de markt het in 2015 kan 
overnemen, zoals het CDA verwacht. Het college is er evenmin van overtuigd dat structurele 
stimulering van innovatie nodig is en past bij de nieuwe rol van de gemeente. Het College vindt 
dat met een evaluatie in 2015 de raad voldoende inzicht heeft om te kunnen besluiten over een 
verdere voortzetting van het fonds. 
 
Ruimtelijke Ordening 
Door de fracties CDA en PGB wordt de ontwikkeling van KVL vanuit meerdere invalshoeken aan-
gehaald. Nu de Provinciale Staten de medewerking van de provincie hebben goedgekeurd, is de 
realisering een stap dichterbij gekomen. Hierdoor is het mogelijk geworden het cultureel erfgoed 
te behouden en de verrommelde situatie aan de Almijstraat te gaan herontwikkelen naar nieuwe 
vormen van bedrijvigheid en het ontwikkelen van een nieuwe woonwijk. Nu de provincie daad-
werkelijk participeert, is het risico voor Oisterwijk verminderd en kan dit volledig in relatie ge-
bracht worden met het feitelijk ontwikkelen van de nieuwe woonwijk (saneren, bouwrijpmaken, 
ontwikkelen, gronduitgifte). 
 
De fractie AB geeft aan niet tevreden te zijn over de dienstverlening en noemt met name RZ en 
bouwzaken. Door de organisatie wordt hard gewerkt om de actualisering van alle bestemmings-
plannen af te ronden. De dienstverlening bij vergunningverzoeken zal hierdoor verbeteren, om-
dat we kunnen uitgaan van meer uniforme bestemmingsregels, dit schept ook voor de burgers 
meer duidelijkheid. Burgers en hun adviseur kunnen binnenkort alle bestemmingsplannen digi-
taal raadplegen. In 2014 kan dit ten volle worden benut.  
Het college stuurt op het stroomlijnen van RO processen en op een meer zakelijke aanpak hier-
van, zodat de gemeente,maar ook de initiatiefnemer, duidelijk weet 'wie' 'wat' 'wanneer' moet 
doen en waardoor verwachtingen beter gemanaged kunnen worden. Dit vraagt om een duidelij-
kere rolinvulling van alle betrokkenen. 
De afronding van de actualisatie van de bestemmingsplannen zal dit jaar, inclusief de beroeps-
afhandeling, een feit zijn. Daarmee zal de focus op individuele plannen toenemen en kunnen de 
doorlooptijden versnellen. 
 
De VVD wil kansen benutten en meer insteken op ontwikkelingmogelijkheden die Oisterwijk 
ruimtelijk te bieden heeft. Het instrument ‘bestemmingsplannen’ legt vast wat wij op dit mo-
ment direct toelaten en wat wij met afwegingen willen toelaten.  
Het college en uw raad zijn altijd bereid mee te werken aan ontwikkelingen die een meerwaarde 
hebben voor Oisterwijk. Om die meerwaarde duidelijk en transparant te krijgen is een actuele 
ruimtelijke structuurvisie zeker op zijn plaats. Door deze vanuit vier ontwikkelingsperspectieven 
in te richten, te weten 

1. ontwikkelingen die altijd mogelijk moeten zijn(bestemmingsplan), 
2. ontwikkelingen die de gemeente wil realiseren, 
3. ontwikkelingen die zouden moeten kunnen, 
4. ontwikkelingen die voorkomen moeten worden, 

worden ontwikkelingskansen duidelijk gemaakt. 
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Door per thema deze vier ontwikkelmogelijkheden te benoemen, ontstaat er een helder docu-
ment voor inwoners en bestuur hoe aan ontwikkelingen meegewerkt kan worden. 
Het college verneemt graag uw mening hierover. 
 
Volkshuisvesting 
Terecht wordt door PGB opgemerkt dat in de PPN weinig aandacht is besteed aan de volkshuis-
vesting. Dit komt doordat het college van mening is dat het huidige, ingezette beleid niet veran-
derd hoeft te worden. Met onlangs vastgestelde woonvisie, de herprogrammering, de visie kans-
rijke projecten en het instellen van een Task-force zijn de doelstellingen duidelijk en worden 
deze onverminderd nagestreefd.  
Ook op regionaal niveau (RRO en Hart van Brabant) heeft de volkshuisvesting de nodige aan-
dacht. Met de discussie betreffende wonen in cultureel erfgoed en extramuralisering wordt dit 
nog een extra inhoud gegeven  
In juni gaat de Task-force van start met een bijeenkomst "wooncafe" waar betrokken partijen 
maar ook de woondoelgroepen uit onze samenleving worden opgeroepen mee te denken hoe de 
woningmarkt meer in beweging te zetten.  
 
Natuur en Milieu 
PRO geeft het belang aan van duurzame investeringen in de ruimtelijke kwaliteit. 
Het toepassen van de duurzaamheidbalans is een vast onderdeel geworden bij het inrichten van 
ons beleid en de uitvoering van onze werkzaamheden. Er zijn op dit moment geen middelen vrij 
gemaakt om het duurzaamheidbeleid verder uit te diepen en gedetailleerder vorm te geven. 
Zowel PRO als AB vragen aandacht voor ecologie. De fractie PRO richt zich vooral op het pro-
bleem van bijensterfte in relatie tot het gebruik van bestrijdingsmiddelen en de fractie AB op het 
zoeken naar een balans van ruimere toegankelijkheid en behoud van de natuur.  
Het raadswerkbezoek aan Natuurmonumenten biedt de mogelijkheid om in te gaan op deze 
noodzakelijke balans. 
Bij het werk in de openbare ruimte worden overigens al jarenlang door de gemeente geen be-
strijdingsmiddelen gebruikt.  
De vragen die PRO stelde over de bijensterfte en gebruik van bestrijdingsmiddelen, zullen op de 
gebruikelijke wijze worden beantwoord. 
 
De fractie PRO spreekt haar zorg uit over het feitelijk gebruik van luchtwassers binnen de inten-
sieve veehouderij.  
Zoals bekend is door de provincie een onderzoek gestart naar het juiste gebruik van luchtwas-
sers. Ook op Oisterwijks grondgebied heeft dit onderzoek plaatsgevonden en waarbij geen (ern-
stige) overtredingen zijn vastgesteld. Dit neemt niet weg dat dit onderwerp voor het college een 
punt van aandacht blijft. 
Het college is van mening dat de destijds ingang gezette zogeheten neerwaartse beweging heeft 
geleid tot medewerking aan, weliswaar minder maar wel, grotere bedrijven die moeten voldoen 
aan de best-beschikbare-techniek. Wij vinden dan ook dat deze bedrijven hieraan onvoorwaar-
delijk moeten voldoen.  
Het toezicht en de vergunningverlening is vanaf dit jaar overgedragen aan de OMWB. De ver-
antwoordelijkheid blijft overigens onverminderd liggen bij de gemeente en de provincie. 
Door de wetgever is voorzien in een verplicht monitoringssysteem voor luchtwassers. Wij 
gaan er van uit dat dit, ook voor reeds bestaande installaties,  zal gaan leiden tot een slui-
tend systeem van toezicht.  
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Samen bouwen aan perspectief 
In de titel van de PPN, Samen Bouwen aan Perspectief, herkent u het traject dat wij in de 
breedte lopen om samen te bouwen aan onderling vertrouwen en aan scherpte in de rollen en 
de verantwoordelijkheden die we hebben als raad en college, en via ons als griffie en organisa-
tie. 
Het college is het eens met PrO dat het altijd anders en slimmer kan. Dat is ook onze drive om 
bezig te blijven met de ontwikkeling van onszelf en van de organisatie. Het INK-model met zijn 
relatief strakke en formalistische kaders kreeg daarom een vervolg in het traject Op Koers. Dat 
heeft dus niets te maken met het negeren van het INK, zoals AB beweert. Integendeel, we wil-
len doorontwikkelen.  We willen scherp kijken of we de goede dingen doen en of we de dingen 
goed doen. We willen bovendien ons sturingsmodel aanpassen aan nieuwe vragen en nieuwe 
mogelijkheden. Het klopt – daarin geven we AB graag gelijk – dat de balie en het wijkbeheer 
een pluim verdienen. En zij niet alleen. De bedrijfsvoering is op orde. Daarom zullen in een 
nieuw sturingsmodel dienstverlening en bedrijfsvoering te onderscheiden zijn van het werken 
aan maatschappelijke vraagstukken. In dat laatste ligt de grote opgave. Oisterwijk aan Z vergt 
een cultuuromslag in het overheidshandelen. We hebben een andere rol en mèt die rol moeten 
we slim omgaan. In de woorden van de VVD is dat het erkennen van het welbegrepen eigenbe-
lang. “Alleen ga je sneller, samen kom je verder”, klonk het op de dialoogconferentie van de 
provincie. Het komt op het zelfde neer: geef de samenleving ruimte, laat de kracht van maat-
schappelijk initiatief tot uiting komen. Een fraai voorbeeld in ons jubileumjaar was het stoom-
weekend en de stoommachine zoals die door vrijwilligers werd gerestaureerd. Nog zo’n voor-
beeld is de Leerfabriek zelf, waar vorige week Guus Meeuwis optrad. Was dat denkbaar geweest 
zonder de stap om lokaal ondernemerschap daar een kans te geven? U kent het antwoord. 
 
Regionale samenwerking 
Terecht onderstreept het CDA dat de kaarten voor onze regio goed liggen. Daar past de durf bij 
om te investeren in die regio. Leisure is de kernkwaliteit van het Hart van Brabant, en ook van 
Oisterwijk. Onze inzet op de leisure in onze regio heeft ons geholpen KVL nader in te vullen. Dat 
moeten we blijven doen, zo vindt het college. Niet altijd zijn de resultaten meteen zichtbaar. 
Maar gericht investeren in een duidelijk profiel verhoogt onze kansen. Samen kom je verder. 
Het zou zomaar een PGB-slogan kunnen zijn. PGB onderstreept nog eens haar visie op samen-
werken: lokaal waar het kan, samen waar nodig. En alsdan kostenefficiënt. Maar het klinkt toch 
wat afhoudend. De kunst is slim te schakelen tussen lokaal en bovenlokaal als het gaat om het 
beste te bereiken voor onze burgers. En ook mèt de burgers, zoals het college al aangaf. Dat de 
PGB daar een scherpe koers wil varen is terecht. Al was het maar omdat achteraf repareren 
zoveel meer kost – en vaak negatieve energie genereert – dan tijdig de goede processen te 
hanteren. Maar ook en vooral omdat zoveel mensen iets over hebben voor hun omgeving. 
 
Veiligheid 
PrO miste nog de aandacht voor de kernwaarde veiligheid. Op dat punt stelt het college vast dat 
het beleid actueel is, met een nog verse kadernota, met de voortdurende aandacht om dichtbij 
de mensen te staan als er sprake is van onveiligheid, met een nieuwe APV en met een Veilig-
heidsregio die niet alleen lean and mean is, maar ook stevig inzet op actuele thema's zoals de 
integrale aanpak bij bosbranden via adequate kazernevolgordetabellen en de veiligheid van het 
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spoor. Over het eerste hebben we onlangs provinciebreed de klokken gelijk gezet, over het laat-
ste hebben we samen met de regio een brief aan de Minster van Infrastructuur en Milieu in 
voorbereiding. Een dergelijke inzet was, is en blijft ons perspectief, vandaar dat het niet apart 
benoemd is. 
 
College 
Richting AB nog een opmerking over de term 'gastwethouders'. We vinden dat een misplaatste 
term. Beide wethouders van buiten zetten zich net als hun voorgangers en net als hun collega's 
in het college ten volle in voor onze gemeente en ze zijn ter plekke waar het maar wenselijk en 
mogelijk is. Daar past de term wethouder, en geen andere. Dat is ook wat ik merk aan de men-
sen voor en met wie ze werken: de wethouders zijn hún wethouders, zonder onderscheid. 
 
Tot slot het volgende: de VVD geeft de inwoners een compliment voor de aanpak van 800. De 
fractie bevindt zich in koninklijk gezelschap, want 12 juni is natuurlijk vooral een compliment 
aan de mensen die in onze lokale samenlevingen het verschil weten te maken. Dat willen we op 
12 juni laten zien, met honderden meters foto’s langs de route. Foto’s van al die activiteiten van 
afgelopen jaar. We laten zien dat samen bouwen aan perspectief geen loze kreet is, maar een 
aanpak die werkt. Dat is ook wat ik in mijn voorzittersrollen proef als de energie van het college 
en als energie van de raad. De kunst is om daarin scherp te blijven en elkaar scherp te houden. 
De kunst is ook om te genieten als het lukt. Laten we beide doen en laten we ook in tweede 
termijn beide benaderingen recht doen. 
 
31 mei 2013 
College van B&W 


